

TOURISM TRIBUNE

国家社科基金资助期刊·中国最具国际影响力学术期刊(人文社科类) 全国中文核心期刊·中国人文社会科学核心期刊·CSSCI来源期刊

A Journal of the National Social Science Foundation of China
One of the Highest International Impact Academic Journals of China (Humanities and Social Sciences)
A Core Journal in Humanities and Social Science in China
A Journal Indexed in the CSSCI

- 戴 斌 李仲广 何琼峰 夏少颜 游客满意: 国家战略视角下的理论建构与实践进路
- 王汝辉 吴 涛 樊 巧 基于扎根理论的三圣花乡旅游景区原住民生存感知研究
- 蒋海兵 刘建国 蒋金亮 高速铁路影响下的全国旅游景点可达性研究
- 史甜甜 保继刚

"Tourism"对应概念的多元变化及其与"旅游"的对应关系

2014.7



主

管 北京市教育委员会

主

办 北京联合大学旅游学院

#

版《旅游学刊》编辑部

(www. lyxk. com. cn)

±

编 黄先开

执行主编 张凌云

副 主 编 吴巧红 孙业红

编辑部主任 吴巧红

编辑部副主任 孙业红

编

辑 刘 鲁 魏云洁

(以姓氏汉语拼音为序)

本期执编 吴巧红

技术编辑 王玉洁

英文译校 Tony Fuller

印 刷

北京金吉士印刷有限责任公司

国内总发行

北京报刊发行局

国内订阅

全国各地邮局

国外发行

中国国际图书贸易总公司

本刊地址

北京朝阳区北四环东路99号

邮政编码

100101

电 话

(010) 64900163 64909223

传 真

(010) 64909224

E-mail

lyxk@vip.sina.com

直接购阅《旅游学刊》编辑部

发行联系人 张凤红 (010) 64909224

广告经营许可证 京朝工商广字第 0006 号

广告联系人 王玉洁 (010) 64909223

月 录 (月刊 第29卷 第7期 总第215期 2014年7月6日出版)

03 中国旅游发展笔谈——后现代主义视角下的旅游消费者行为研究(一)

黄晨晨 钟士恩 章锦河 杨阿莉 牛 玉 齐 飞 林德荣 郭晓琳

15 游客满意:国家战略视角下的理论建构与实践进路

戴 斌 李仲广 何琼峰 夏少颜

23 文化实践中非物质文化遗产的真实性:径山茶宴的再发明

周永广 粟丽娟

31 基于扎根理论的三圣花乡旅游景区原住民生存感知研究

王汝辉 吴 涛 樊 巧

39 民族地区原住民参与旅游开发的法律赋权研究

唐兵惠红

47 基于多情景的景区自然灾害风险评价方法研究

叶欣梁 温家洪 邓贵平

58 高速铁路影响下的全国旅游景点可达性研究 蒋海兵 刘建国 蒋金亮

68 文学旅游地的社会文化建构:以凤凰古城为例 刘 晨 朱 竑 安 宁

77 旅游目的地品牌资产驱动因素模型研究

许春晓 莫莉萍

88 关于旅游合同示范文本的法律思考

汪传才

96 旅游合同解除制度的体系性解释

朱晶晶

106 "Tourism"对应概念的多元变化及其与"旅游"的对应关系

史甜甜 保继刚

115 旅游资源与旅游吸引物:含义、关系及适用性分析 徐菊凤 任心慧

126 书评: 重大事件旅游影响及其可持续发展理论体系建构

张凌云 杨善林

广告简目 封 三 浙江大学 — 香港理工大学国际企业培训中心

本刊启事 1. 本刊实行同行专家匿名评审制度。

- 2. 本刊对所发论文享有中文专有出版权和翻译权,请勿一稿多投。
- 3. 本刊对所发论文享有电子出版和信息网络传播权,如有异议,请事先声明。
- 4. 本刊不以任何形式收取版面费(举报电话:010 63094651)

「期刊基本参数] CN11-1120/k*1986*m*128*zh*P* ¥20.00*13*2014-07

CONTENTS



Discussion Forum of China Tourism Development: Study on Tourism
Consumer Behavior from the Perspective of Postmodernism (I)
······HUANG Chenchen, Zhong Shi 'en,
ZHANG Jinhe, YANG Ali, NIU Yu, QI Fei, Lin Derong, GUO Xiaolin (03)
Tourist Satisfaction: Theory and Practical Approaches from a National Strategy
Perspective ······DAI Bin, LI Zhongguang, HE Qiongfeng, XIA Shaoyan (21)
Intangible Heritage's Authenticity in Cultural Practices: Reproduced Jingshanchayan
ZHOU Yongguang, SU Lijuan (30)
Research on Native Residents' Perceptions of Life in Sansheng Flower Village
Tourism Scenic Area Based on Grounded Theory
······WANG Ruhui, WU Tao, FAN Qiao (38)
A Study on Legal Empowerment of Indigenous Peoples Participation in
Tourism Development in Ethnic Areas······TANG Bing, HUI Hong (46)
Research on the Natural Disaster Risk Assessment in Tourist Area Based on
Multi-scenarios Technique ·····YE Xinliang, WEN Jiahong, DENG Guiping (57)
An Analysis of the Accessibility of China's Tourist Attractions under the
Impact of High-speed Railway ··· JIANG Haibing, LIU Jianguo, JIANG Jinliang (67)
The Sociocultural Construction of Literary Places: A Case Study of Fenghuang
LIU Chen, ZHU Hong, AN Ning (76)
A Study about the Driving Factor Model of Tourism Destination Brand Equity
XU Chunxiao, MO Liping (87)
Legal Reflections on the Travel Contract ModelWANG Chuancai (95)
The Systematic Interpretation on the Dissolution of Tour Contracts
ZHU Jingjing (105)
Transition of the Corresponding Concepts to "Tourism" and Its Relationship with
"Lüyou" ····· SHI Tiantian, BAO Jigang (114)
Tourism Resources and Tourist Attraction: Analysis on Their Meaning, Relation
and ApplicabilityXU Jufeng, REN Xinhui (125)

Monthly

Vol. 29, No. 7

July 6, 2014

Tourism Tribune, the only national gazette specialized in tourism to be distributed at home and abroad, is published monthly in Beijing.

The manuscripts are peer reviewed anonymously.

Sponsor: Tourism College of Beijing Union University

Published by the Editorial Office of Tourism

Tribune

Editor-in-Chief: HUANG Xiankai

Executive Editor-in-Chief: ZHANG Lingyun

Associate Editor-in-Chief: WU Qiaohong,

SUN Yehong

Editors: LIU Lu, WEI Yunjie

(in alphabetical order)

English Editor: Tony Fuller

Our domestic readers can subscribe to *Tourism*Tribune from the local post offices.

Publication Code: 82 - 396

The subscription address for our foreign readers: China International Book Trading Corporation (Post Box:No.399,Beijing)

Subscription Code: M1153

© All rights reserved. Use of data and information from this publication is authorized provided source is acknowledged.

E-mail: lyxk@vip.sina.com

Website: www.tourismtribune.cn



TOURISM TRIBUNE

A Journal of the National Social Science Foundation of China
One of the Highest International Impact Academic Journals of China (Humanities and Social Sciences)
A Core Journal in Humanities and Social Science in China
A Journal Indexed in the CSSCI

国家社科基金资助期刊·中国最具国际影响力学术期刊(人文社科类) 全国中文核心期刊·中国人文社会科学核心期刊·CSSCI来源期刊

- DAI Bin, LI Zhongguang, HE Qiongfeng, XIA Shaoyan

 Tourist Satisfaction: Theory and Practical Approaches from a National Strategy Perspective
- WANG Ruhui, WU Tao, FAN Qiao
 Research on Native Residents' Perceptions of Life in Sansheng Flower Village Tourism Scenic
 Area Based on Grounded Theory
- JIANG Haibing, LIU Jianguo, JIANG Jinliang

 An Analysis of the Accessibility of China's Tourist Attractions under the Impact of High-speed Railway
- SHI Tiantian, BAO Jigang

 Transition of the Corresponding Concepts to "Tourism" and Its Relationship with "Lüyou"



国际标准刊号: ISSN 1002-5006 国内统一刊号: CN 11-1120/K

国内部发代号: 82-396

本刊期价: 20.00元